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Aanplanting 4000 hectare extra bos  -  Stand van zaken

De Vlaamse Regering heeft bij monde van minister van Omgeving Zuhal Demir de ambitie 
uitgesproken om 4000 hectare extra bos aan te planten tegen eind 2024. Een jaar voor de 
verkiezingen staat die teller op ongeveer 1100 hectare.

De minister van Openbare Werken is bevoegd voor zowel het Agentschap Wegen en 
Verkeer als De Vlaamse Waterweg. Beide instellingen beschikken over heel wat 
oppervlakten, waarop bossen en/of bomen kunnen worden aangeplant.

1. Is bij het vooropstellen van de geplande 4000 hectare aan bijkomend bos rekening 
gehouden met die mogelijkheden voor beide instanties? Heeft collega-minister Zuhal 
Demir daarover overlegd en/of geïnformeerd voor hoeveel hectare de minister van 
Openbare Werken mee kon zorgen binnen haar bevoegdheden?

2. Hoeveel hectare bos is er deze legislatuur al aangeplant door het Agentschap Wegen 
en Verkeer? Is het mogelijk een algemeen overzicht en een overzicht per Vlaamse 
provincie te krijgen tot en met eind juni 2024? Dezelfde vraag voor De Vlaamse 
Waterweg.

3. Hoeveel hectare bos en/of bomen plant het Agentschap Wegen en Verkeer nog aan te 
planten tot en met einde 2024? Graag een algemeen overzicht en een overzicht per 
Vlaamse provincie tot en met einde juni 2024. Dezelfde vraag voor De Vlaamse 
Waterweg.
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1. Het Agentschap Natuur en Bos (ANB) heeft een lijst bezorgd met mogelijk bebosbare 
percelen in beheer van het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV). AWV heeft deze lijst 
geanalyseerd en na screening een 50 ha doorgegeven die mogelijk in aanmerking 
komen om over te dragen om te bebossen. ANB heeft inmiddels laten weten dat heel 
wat percelen  hiervan niet ideaal zijn om over te dragen om te bebossen, en dit door 
tal van redenen zoals reeds defacto bebost, te smal, te klein of te geïsoleerd, danwel 
gereserveerd ikv boscompensatie of aanwezige infrastructuur.

Voor De Vlaamse Waterweg nv (DVW) heeft het ANB hiervoor in eerste instantie een 
analyse gemaakt op basis van theoretisch bebosbare percelen. Bij deze inschatting 
werd evenwel geen rekening gehouden met het huidige of toekomstig/voorziene 
gebruik van de verschillende percelen. 
 
Tussen DVW en het ANB vindt al geruime tijd constructief overleg plaats om tot een 
lijst van effectief bebosbare percelen te komen die kwalitatief rekening houdt met de 
doelstellingen van DVW en het ANB. Momenteel is al ca. 21 ha in scoop voor 
bebossing. 

2-3.Voor het AWV geen. Het is geen taak van het AWV om bossen aan te planten. Als er 
percelen mogelijk in aanmerking komen om te bebossen, zullen deze overgedragen 
worden aan het ANB. Het bebossen zelf is vervolgens een taak voor het ANB. Zo wordt 
bij elke verkoop van een perceel eerst de kans gegeven aan interne entiteiten van de 
Vlaamse overheid, waaronder het ANB, om het perceel over te nemen.

DVW zal zelf, in het kader van ‘Meer bos’, evenmin zelf aanplantingen uitvoeren. 
Wanneer effectief bebosbare percelen voorliggen, zullen deze percelen aan het ANB 
(of derde partijen) worden overgedragen, waarna zij instaan voor de (timing van de) 
aanplant.

Overigens, voor elk perceel dat ter beschikking wordt gesteld door AWV of DVW 
hebben de andere Vlaamse entiteiten een voorrecht om kosteloos deze percelen over 
te nemen. Het is mijn administratie niet bekend of bij dergelijke overdrachten aan 
ANB de voorbije jaren deze percelen ingezet werden voor bebossing.

Belangrijk te vermelden is dat dergelijke restpercelen voor multiple doeleinden 
inzetbaar zijn: naast de bebossingsopdracht, is er immers ook nog vanuit een 
valorisatieoefening lopende én worden percelen gescreend om in te zetten in het kader 
van hernieuwbare energie.


